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Idrottsnämnden Utdrag ur protokoll fört vid 
sammanträde 2023-04-25, § 4  

  
  

   

 

 Tid Tisdagen den 25 april kl. 16:00 – 16:15 

 Plats Serafen, Hantverkargatan 2 L 

 Justering 
 
 
 

Fredagen den 28 april 2023 §§ 1-3, 5-10, 12, 13 

Omedelbart justerade paragrafer §§ 4, 11 

  

  

Närvarande  

 

 Beslutande ledamöter: 

Maria-Elsa Salvo (S), ordförande 

Mikael Peterson (C), vice ordförande 

Stian Armstad (S) 

 Petra Larsson (S) 

Hassan Jama (V)  

Ann Karlsson (V) 

Marie-Helena Fjällås (MP) §§ 9-13 

Anna Cederschiöld Stuart (M) 

Mikael Sundin (M) 

Leif Söderström (SD) 

Hanna Wistrand (L)  

 

Tjänstgörande ersättare 

Anders Öhrling (S) för Marie-Helena Fjällås (MP) §§ 1-8 

 

Ersättare:  

Anders Öhrling (S) §§ 9-13 

Onur Esinsel (S) 

Niki Konomi (S) 

Christoffer Hökmark (M) 

Peter Strandberg (M) 

Roine Löfgren (SD) 

Christoffer Heimbrand (L) 

 
 

 

 

Tjänstepersoner: 
 

 

Borgarrådssekreterare Sixten Svanberg (S), politisk sekreterare 

Anna Falk (C), förvaltningschef Marina Högland, Peter Ahlström,  

Susanne Olsson, nämndsekreterare Marie Norrberg. 
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§ 4 
Underlag för budget 2024 med inriktning 2025 och 2026 för 
idrottsnämnden 
Dnr 1.2.1/2023/485 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 

1. Förvaltningens förslag till underlag för budget 2024 med 
inriktning 2025 och 2026 för idrottsnämnden godkänns 
och överlämnas till kommunstyrelsen 

 
2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad 

 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 12 april 2023. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama 
m.fl. (V) och Anders Öhrling (S) föreslår (se beslutet).  
 

2) Vice ordföranden Mikael Peterson (C) föreslår: 
 

1. Att återremittera ärendet till kontoret med syfte att 
återkomma till nämnden med utgångspunkt i 
Centerpartiets budgetreservation. 

 
2. Att därutöver anföra följande: 

 
Centerpartiet har lämnat ett eget förslag till budget för 
Stockholms stad kommande år. I vår budgetreservation i 
kommunfullmäktige finns omfattande satsningar på fler 
idrottsanläggar, sänkningar av de ekonomiska trösklarna för 
barn och unga att idrotta, simskola och vattenvaneträning, 
förutsättningar för mer föreningsverksamhet med mera.  
 
När vi nu läster vänsterstyrets fleråring är en återkommande 
faktor prisökningar, energikostnadsökningar, ökning av 
kapitalkostnader, hyresökningar med mera. Hotet kring höga 
hyror kan vi se inte bara är från privata aktörer utan gäller även 
för stadens egna lokaler. Ändå vill inte vänstermajoriteten låta 
privata aktörer vara med och bidra till att öka antalet 
idrottsanläggningar i Stockholm. Något som kommer påverka 
barn- och ungas möjlighet till idrottande i staden negativt. 
 
I underlaget står det också om satsningar på att öka den faktiska 
och den upplevda tryggheten i och kring stadens anläggningar, 
bland annat genom förbättrad belysning. I själva verket har 
vänstermajoriteten valt att släcka vissa av stadens idrottsplatser 
tidigare och göra dessa platser till ett otryggare område. 
 
Det nämns också att resurser ska avsättas för att nå inaktiva 
grupper samt att arbetet med delaktighet för äldre ska utvecklas 
samtidigt som de rödgröna minskar satsningarna på att bryta 
äldres isolering med 2,0 mnkr i deras budget för 2023. 
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Centerpartiet vill istället höja ambitionerna för äldres möjlighet att 
aktivera sig genom att bland annat göra personer över 65 år till 
en prioriterad målgrupp för idrottsnämnden.  
 
Bland kompensationsinvesteringar ingår förvånande nog Älvsjö 
IP med sina två 11-spelsplaner och tre 7- spelplaner. Det är 
första gången det lyfts att det är en del av det programarbete 
som pågår för Älvsjö-Örby och vi hoppas att vänstermajoriteten 
har en tydlig plan för hur och vart idrottsplatsen i så fall ska 
ersättas. Samt att det förs kontinuerliga dialoger med de 
föreningar som påverkas av detta arbete så de får tydlig 
information om vad som planeras och för att de ska kunna 
involveras i ett eventuellt arbete för en ersättningsplats av Älvsjö 
IP. 

 
3) Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M) föreslår: 

 
1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut  

 
2. Att därutöver anföra:  

 
Moderaterna bejakar Stockholms styrkor och särart, och tror 
passionerat på stockholmarnas potential och möjligheter inför 
framtiden. Vår vision för Stockholm är en modern, öppen, trygg, 
hållbar, tillåtande och framtidsinriktad stad där det finns en 
mångfald av människor, företag och företagare. I vårt Stockholm 
bemöts utmaningar genom samarbeten mellan staden, 
företagen, akademin och det civila samhället. Hit ska forskare, 
turister, investerare och studenter från hela världen söka sig. 
Stockholm ska vara en stad för alla – barn och unga, vuxna och 
äldre, inflyttade och de som bott här hela livet, företagare och 
anställda. Här ska det vara enkelt att leva och utvecklas, oavsett 
livssituation och tid i livet. Stockholm ska fortsätta utvecklas i takt 
med vad stockholmarna önskar, behöver och drömmer om. 
 
I Underlag för budget 2024 med inriktning 2025 och 2026 för 
idrottsnämnden ska de kommande årens utveckling och 
konsekvenser på ekonomi och verksamhet analyseras, 
satsningar och prioriteringar redovisas som bedöms bidra till 
kommunfullmäktiges inriktningsmål under perioden. Eftersom 
Moderaterna förordar andra inriktningsmål än majoriteten har 
beslutat om vill vi också att nämnden ska göra andra satsningar 
och prioriteringar.  
 
Moderaternas inriktningsmål som nämnder ska jobba efter är 
följande:  
 
• En modern storstad med möjligheter för alla. 
• En hållbart växande och dynamisk storstad med hög tillväxt. 
• En ekonomiskt hållbar och innovativ storstad för framtiden 
 
Vi kan konstatera att staden står inför svåra ekonomiska tider – 
redan ett halvår efter att vänsterstyret tillträdde. Ansvarsfulla 
politiker hade tagit höjd för denna utveckling och prioriterat 
kommunens kärnverksamheter. Vi såg hur den tidigare 
socialdemokratiskt ledda majoriteten förde en politik som lät 
ekonomin urholkas, och vi ser nu igen en politisk inriktning som 
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leder till samma sak. Grunden för stockholmarnas gemensamma 
välfärd måste alltid vara att säkra stadens finanser och bygga 
upp stadens finansiella tillgångar. Under år 2022 minskade 
kommunkoncernens externa bruttoskuld med 2,5 procent. Det 
var första gången sedan år 2010 som skulden minskade på 
årsbasis. Detta kunde åstadkommas genom en aktiv förvaltning 
av stadens fastighetsbestånd och strategiska avyttringar av 
tillgångar som inte utgör stadens kärnverksamhet. En återgång 
till en ekonomisk politik som ökar skuldutvecklingen kan komma 
att medföra en försämrad kreditvärdighet. Det, tillsammans med 
en normalisering av ränteläget, riskerar att öka 
kapitalkostnaderna på ett sätt som på sikt kommer att tränga 
undan driftmedel. 
 
Tillsammans med externa aktörer kan staden öka de totala 
investeringarna i idrottsanläggningar och få fram fler 
anläggningar snabbare. Detta samtidigt som staden minskar sin 
finansiella risk och högre investeringskostnader, som även 
medför ökade räntekostnader. Hur investeringarna finansieras 
får givetvis effekt på stadens ekonomi då utfallet för finansiella 
mål påverkas. Vi beklagar därför att de pilotprojekt som 
initierades under förra mandatperioden nu avbryts av 
vänsterstyret. Det gör att den samlade investeringstakten i 
idrottsanläggningar blir lägre än om privata aktörer tillåts vara 
med. I slutändan är det stockholmarna och idrottsföreningarna 
som drabbas. 

 
4) Hanna Wistrand (L) föreslår: 

 
1. Att delvis bifalla idrottsförvaltningens förslag till 

beslut.  
 

2. Att uppdra åt idrottsförvaltningen att återkomma med 
förslag till inriktningsbeslut i enlighet med vad som 
nedan anförs.  

 
Det är bra att det görs satsningar ute på Järva men det borde 
inte utesluta satsningar i andra utanförskapsområden som också 
har stora behov, exempelvis Hässelby-Vällingby som nyligen 
klassats som utsatt område och kräver insatser för utvecklingen 
där ska kunna vända så fort som möjligt . 
 
För att skapa en mer jämlik idrott måste vi fortsätta redovisa 
statistik nedbrutet på kön vid idrottsinvesteringar, våra resurser 
ska fördelas jämnt mellan flickors, pojkars, kvinnors och mäns 
idrottande. Vi saknar därför exempelvis en utredning om 
förutsättningarna för att bygga ett nytt ridhus i Stockholm, vi vill 
att kampsortcentret som ligger på förslag i Järva istället blir ett 
sportcenter för fler idrotter, d.v.s. även idrotter som flickor väljer. 
Vi vill också  att det hus för gymnastik, dans och konståkning i 
Linta/Riksby som klubbades våren 2022 blir verklighet. 
 
Hyres- och driftbudgetkostnader 
Hyrorna förväntas stiga rejält, dels på grund av att det byggts 
under tidigare mandatperiod men också för dyrare omkostnader. 
Fastighetskontoret står för den absolut största delen, att staden 
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äger anläggningar skyddar alltså inte mot hyreshöjningar som 
majoriteten så ofta vill göra gällande.  
 
Det är anmärkningsvärt att inga beräkningar finns för beräknat 
intäktsbortfall när Eriksdalsbadet ska renoveras då 
simhallsintäkter är den intäkt som betyder mest för vår 
verksamhet. 
 
Majoriteten pratar om en idrottsmiljard som inte finns. Miljarden 
är pengar som är avsatta för att återta projekt och driva dessa i 
egen regi. När vi så tydligt står inför svårare år ekonomiskt väljer 
alltså majoriteten att belåna staden i högre grad istället för att 
sprida ut kostnaderna över tid och på så sätt säkerställa att 
stadens kreditvärdighet behålls.  
 
Eftersom staden bygger med samma kvalitet som externa 
aktörer, men tyvärr både långsammare och dyrare. innebär 
detta, förutom att staden utsätts för ekonomisk risk, att det blir 
färre och dyrare anläggningar med majoritetens politik. Dubbelt 
dåligt för Stockholms invånare. 
 
Friluftsidrotterna 
Vi blir förvånade över att Ågesta konstsnöspår inte finns med i 
den långsiktiga investeringsplanen då Ågestas möjliga 
förlängning fanns med i den upphandling som låg under förra 
majoriteten. Det verkar som om majoriteten aktivt valt att bortse 
ifrån detta. 
 
Man uttrycker sig väldigt oklart om friluftsidrotterna generellt men 
vi måste tolka det som om de överlag är exkluderade i 
fleråringen, något som är verkligt olyckligt då Stockholmare 
älskar att röra sig ute i naturen på olika sätt. I stället för att satsa 
mer på dessa så uppskattade aktiviteter och i förhållande billiga 
investeringar, väljer man under svåra ekonomiska tider alltså 
bort dem när de kan göra som mest skillnad för utbudet av 
rörelse i Stockholm. 
 
Otillräckliga medel 
Förvaltningen varnar tydligt för att majoriteten inte avsatt 
tillräckliga medel för att klara av den drift de är ålagda att 
genomföra. När vi bygger fler anläggningar betyder det att de 
också behöver underhållas och bemannas med personal. 
Samma sak gäller t.ex. för de längre öppettider som är en positiv 
konsekvens av nolltaxan hela året. 
 
Det är mycket efterlängtat att man påbörjat upphandling av ett 
nytt bokningssystem. Det är dock oerhört viktigt att dessa 
anpassas efter föreningarnas behov och blir lättanvända, 
överskådliga och logiska, t.ex. att alla bokningar i en anläggning 
ska synas för alla aktörer. Vi utgår utifrån att plattformen testas 
löpande mot målgruppen under projektets gång. 
 
Arrendeavtal 
Även om arrendeavtal bör ligga under fastighetskontoret är det 
märkligt att en överflytt av dessa ska behöva belasta 
föreningarna med högre hyror, detta går stick i stäv med det 
majoriteten lyfter fram gällande frågan om att hyra av staden. En 
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rent administrativ förflyttning borde inte drabba våra föreningar 
vare sig på lång eller kort sikt. 
 
Arbetet med samverkan är något som behöver fortsätta 
förbättras, mellan förvaltningar men också med föreningar, 
specialidrottsförbund, RF Sisu Stockholm och andra aktörer. 
Särskilt kommunikation och samverkan är den vanligast 
förekommande kritiken av förvaltningen från våra brukare. 
 
Projekt med olika risker 
Vad gäller Liljeholmshallarna finns inga ersättningslokaler i 
dagsläget. Kompensationsstrategi behövs flera ärenden, t.ex. för 
Enskede IP, Bromstens IP, samt Stadshagens IP. För 
Hammarbyhöjdens IP finns en ekonomisk kalkyl finns men ingen 
ny yta. Johannedals BP minskar från 9-manna till 7-manna utan 
kompensation. Nytorpsgärde, 11-manna plan saknar ny plats. 
Vad gäller Riksby 1:46 ser det i underlaget ut som att 
Rugbyplanen försvinner helt. Denna har legat med i ärendet 
tidigare; då detta varit deras centralarena är detta allvarligt, det 
står inget om alternativ plats. Bromstens IP har delvis fått en 
ersättningsyta i Sundby men har ingen finansieringskalkyl. 
 
I övrigt är det viktigt att följa upp arbetet med värmepist på 
fotbollsplaner, ordet värmepist nämns endast en gång i 
underlaget fast ekonomiska resurser redan finns avsatta. 
Kristinebergs IP: Renovering och värmeslingor till planen 
tillkommer, vilket är bra. Men att man å ena sidan dedikerar 
arenan till damfotbollens allsvenska matcher men inte avsätter 
medel för att skapa plats för publik och annat som krävs för att 
ge likvärdiga förutsättningar för damfotbollens högsta serie är 
anmärkningsvärt. Idrottsnämndens uppdrag är att göra jämlika 
investeringar och skapa jämlika förutsättningar, det kan man inte 
säga har uppfyllts här. Den friidrott som kommer att få finnas 
kvar på IP måste också ges rätt förutsättningar, t.ex. framdragen 
el så att man vid tidtagning inte behöver dra flera hundra meter 
kabel som man fått göra tidigare.  
 
Älvsjö IP är ett projekt som ligger långt fram i tiden men eftersom 
hela IP ska flyttas kommer detta kräva mycket samverkan och 
planering både mellan förvaltningar men också med 
föreningarna på plats. 
 
I övrigt hänvisas till Liberalernas budgetreservation i 
kommunfullmäktige. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Reservation 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) reserverar sig mot 
beslutet med hänvisning till sitt förslag. 
Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M) reserverar sig mot beslutet 
med hänvisning till sitt förslag. 
Hanna Wistrand (L) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 
till sitt förslag. 
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Särskilt uttalande 
Leif Söderström (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Underlaget för budget 2024 med inriktning 2025 och 2026 
grundar sig på den rödgröna majoritetens politiska direktiv. 
Sverigedemokraterna står för en annan inriktning och väljer 
därför att avstå från att delta i beslutet. 
 
 
 
 
Vid protokollet 
 
Marie Norrberg 
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